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     Sedinta a fost convocata de primarul comunei Tia Mare ,d/l Gulie Virgil,prin dispozitia 
nr.264 /26 10 2022, cu participarea fizica a consilierilor locali. S-a desfasurat a 39-a sedinta 
din cel de-al 8-lea mandat al Consiliului Local Tia Mare.Din consultarea condicii de 
prezenta,rezulta ca din cei 9 consilieri in functie sunt prezenti toti,fiind intrunit cvorumul 
necesar prevazut de lege pentru adoptarea proiectelor  de hotarare  de pe  pe ordinea de zi 
a  sedintei.Apoi, secretarul  Consiliului local ,Mioara Zegheanu , da citire procesului verbal 
incheiat in sedinta anterioara a Consiliului local si nefiind obiectii, se supune la vot si se 
aproba. 
Din partea compartimentelor de specialitate participa la sedinta: Racelescu Cristian  si Sirbu 
Florentin. 
Preia lucrarile sedintei Catalin Raducea  , presedintele de sedinta; prezinta ordinea de zi apoi 
supune la vot ordinea de zi care se aproba cu votul tuturor consilierilor. 
Punctul nr.1 - proiectul de hotarare referitor la aprobarea contului de incheiere a exercitiului 
bugetar pentru trimestrul III al anului 2022; ; primarul prezinta proiectul de hotarare; apoi, 
contabilul,Florentin Sirbu  prezinta raportul de specialitate:total  venituri  sectiunea 
functionare si dezvoltare  la 30 09 2022 – 4883 mii lei ;total  cheltuieli sectiunile functionare 
si dezvoltare la 30 09 2022  – 4301 mii lei ; au fost in limita de 1/12 din ultimul buget aprobat; 
discutii: contabil – asa cum reiese din executia bugetara ne-am incadrat in cheltuielile 
bugetare ; apoi, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare ce se aproba cu 
votul tuturor consilierilor.Urmatorul punct pe prdinea de zi – proiect de hotarare ref.la 
Privind indexarea pentru anul 2023 la nivelul Comunei Tia Mare, Judetul Olt a  impozitului 
pentru autovehicule de transport marfă cu masa totală maximă autorizată egală sau mai 
mare de 12 tone,precum și în cazul combinațiilor de autovehicule ,autovehiculelor articulate 
,trenurilor rutiere de transport marfă cu masa totală maximă autorizată egală sau mai mare 
de 12 tone, conform ratei de schimb a monedei euro în vigoare în prima zi lucrătoare a lunii 
octombrie a fiecărui an , publicată în Jurnalul Uniunii Europene și de nivelurile minime 
prevăzute în Directiva 1999/62/CE de aplicare la vehiculele grele de marfă pentru utilizarea 
anumitor infrastructuri;primarul prezinta proiectul de hotarare; din partea 
Compartimentului ITL, Racelescu Cristian prezinta raportul de specialitate; astfel, prin 
L.nr.296/2020 pentru modificarea si completarea Legii nr.227/2015 privind Codul fiscal, la 
art.491 – Indexarea impozitelor si taxelor locale, a fost introdus un nou alineat care dispune:  
-prin exceptie de la prevederile alin.(1),sumele prevazute in tabelul prevazut la art.470 
alin.(5) si (6) se indexeaza annual in functie de rata de schimb a monedei euro in vigoare in 
prima zi lucratoare a lunii octombrie a fiecarui an si publicata in Jurnalul Uniunii Europene 



si de nivelurile minime prevazute in Directiva 1999/62/CE de aplicare la vehiculele grele de 
marfa pentru utilizarea anumitor infrastructuri.Cursul de schimb a monedei euro si 
nivelurile minime,exprimate in euro,prevazute in Directiva 1999/62/CE de aplicare la 
vehiculele grele de marfa pentru utilizarea anumitor infrastructuri se comunica pe site-urile 
oficiale ale Ministerului Finantelor Publice si Ministerului Lucrarilor Publice,Dezvoltarii si 
Administratiei .; avand in vedere cursul euro la 30 septembrie 2022 de 4,9490 lei rezulta 
valorile impozabile pentru vehiculele grele asa cum au rezultat si sunt prevazute in anexa la 
proiectul de hotarare; discutii: secretarul general mentioneaza ca este imperios necesar sa 
se discute acest proiect de hotarare; de asemenea,pana la 31 octombrie a fiecarui an trebuiau 
aprobate taxele si impozitele locale pentru anul 2023 ; intrucat nu este nimic oficial in sensul 
in care s-ar majora impozitele pe cladiri, deocamdata se amana stabilirea acestora; 
nemaifiind alte discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este 
aprobat cu votul tuturor consilierilor.punctul nr.3 – proiectul de hotarare initiat de primarul 
comunei,cu privire la revocarea HCL nr.55 / 2022 Privind revocarea HCL nr. 55 / 06 09 2022 
privind darea in folosinta gratuita pe o perioada de 15 ani,a spatiului apartinand UAT 
Comuna Tia Mare,in suprafata de 61 mp. din imobilul situat in Satul Tia Mare, Comuna Tia 
Mare,judetul Olt,pe str.Mihai Viteazul,nr.93; primarul prezinta proiectul de hotarare; 
secretarul general da citire apoi raportului de specialitate;  urmare a adresei nr.33113 / 07 
10 2022 transmisă de Instituția Prefectului – Județul Olt și înregistrată la Primăria Tia Mare 
sub nr.6697/ 11 10 2022 ,  ni se solicită revocarea HCL nr.55 / 06 09  2022 , ca urmare a 
faptului că actul administrativ  este lovit de nulitate ,fiind adoptat cu incalcarea art.14 alin.(4) 
din OG nr.124/1998 privind organizarea si functionarea cabinetelor medicale,rep., cu 
modificarile si completarile ulterioare ;  Avand in vedere dispozitiile art.14 alin.(4) din OG 
nr.124/1998 … bunurile imobile.. vor putea fi concesionate,fara licitatie publica,cabinetelor 

medicale sau,dupa caz, unitatilor medico-sanitare cu personalitate juridica.Acest spatiu , fost 
Dispensar uman, din care face parte si suprafata de 61 mp.(  ce a facut obiectul HCL nr.55 / 
2022)  este proprietatea privata a Comunei Tia Mare, cf.HCL nr.22 / 29 10 2004 prin care  
Consiliul Local Tia Mare a aprobat trecerea Fostului dispensar uman in domeniul privat al 
Comunei Tia Mare, judetul Olt. Ulterior, spatiul a fost dat in folosinta gratuita pentru 
desfasurarea de activitati medicale, catre 2 medici de familie; se impune revocarea HCL 
55/2022 ; discutii:  dupa aparitia OUG nr.124 Dispensarul uman a fost trecut in domeniul 
privat; s-au incheiat contracte de concesionare cu medicii de familie de atunci; acele 
contracte au expirat si ulterior, spatiile cu destinatia de activitate medicala au fost date in 
folosinta gratuita medicilor de familie; acum, se pune problema respectarii legii speciale care 
impune concesionarea acestora pe o perioada de minim 15 ani, redeventa pe primii 5 ani 
fiind e 1 euro/mp./an si ulterior, se va stabili in functie de pretul pietii; nefiindalte  discutii, 
presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care se aproba cu votul tuturor 
consilierilor.Urmatorul punct: proiectul de hotarare initiat de primarul comunei,cu privire 
la rectificarea bugetului comunei pentru anul 2022 ; primarul prezinta proiectul de hotarare 
apoi, contabil Sirbu Florentin prezinta raportul de specialitate ; astfel, prin adresa, Consiliul 
judetean ne comunica faptul ca ni s-a alocat suma de 100 mii lei, subventii primate de la 
bugetele consiliilor locale si judetene pentru ajutoare in situatii de extrema dificultate; asa 



cum rezulta din raport, se va rectifica la cap.asistenta sociala, la scoala, biblioteca comunala; 
primarul – sumele sunt cam aceleasi, se vor muta de la un capitol la altul; primarul – prin 
hotarare de govern ni s-au mai alocat 200 mii lei dar inca nu am primit adresa de la Directia 
de finante; contabil- probabil in cateva zile vom face o alta rectificare; nemaifiind alte 
discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este aprobat cu 
votul tuturor consilierilor.La discutii-primarul adduce in discutie urmatoarea problema: in 
domeniul privat al comunei este inscrisa o suprafata de 5,25 ha care nu face parte din 
suprafata de 311 ha pasune si care este concesionata la Asociatia crescatorilor de animale 
din comuna; aceasta suprafata nu se afla intr-un singur trup ci este disparate; s-au facut 
demersuri pentru ca,din aceasta suprafata sa facem parc fotovoltaic ; dup ace cartea funciara 
se va intocmi se va initia proiect pentru modificarea domeniului privat si se vor incepe 
demersuri pentru a accesa fonduri europene pentru acest parc; cere pararea consilierilor 
asupra acestei probleme; nu sunt obiectii, se va discuta la momentul oportun; primarul – se 
pare ca acesta este viitorul,energia regenerabila; in acest sens , se va incerca amplasarea de 
astfel de panouri si pentru primarie si sa fie amplasate deasupra magaziei si la Caminul 
cultural; in functie de banii pe care ii vom identifica in buget vom face aceste panouri chiar 
cu banii primariei; au fost oferte in vara ,vom vedea cum evolueaza piata; Veselin Ionel – 
chiar si Hidroelectrica a facut aceste investitii pentru consumul propriu; sunt localitati care 
se alimenteaza din lacul de acumulare de la Rusanesti; Secretarul general informeaza 
consilierii ca s-a validat de catre Judecatoria Corabia mandatele pentru consilierii supleanti 
dar neprimind hotararea judecatoreasca se mai amana completarea Consiliului local Tia 
Mare. 
Ordinea de zi fiind epuizata, presedintele de sedinta declara lucrarile inchise. 
Drept pentru care am incheiat prezentul proces verbal. 
 
Presedinte de sedinta, 
Raducea Catalin  
                                                                                                     Secretarul general al U.A.T., 
                                                                                                    Mioara ZEGHEANU  
 
 
 
 
 

 


